



Call for Proposals 2026 - ACLA / Appel à communications 2026 – ACLA

Canadian Association of Applied Linguistics

May 25-26, 2026 / 25-26 mai 2026

ACLA 2026 is an in-person only event

We are excited to inform you that the ACLA 2026 conference will be held in Edmonton, at the University of Alberta, Campus Saint-Jean: <https://www.ualberta.ca/en/campus-saint-jean/index.html>

Campus Saint-Jean is the French-language section of the University of Alberta in Edmonton. We are particularly excited about this location as it will create more space for a truly bilingual/plurilingual conference. In line with ACLA's mission, our event will continue to support equity, diversity, inclusion, and decolonization.

Submission Deadline for Proposals is November 27, 2025, 9 p.m. EST. We are not with Congress this year, which gives us more flexibility in terms of submission deadlines.

Abstract Submission

ACLA strongly encourages proposals in relation to Indigenous, less commonly taught, and minority languages. We also strongly encourage participation from members of visible, ethnic, sexual and Indigenous minorities. Each participant may submit only one proposal as first author. In total, a maximum of two presentations per participant will be accepted, whether as first author and co-author, or as co-author on two proposals. All names that appear in the program will require registration.

- Paper sessions consist of 20-minute presentations, followed by a 10-minute question-and-discussion period.
- Poster presentations are presented in a 90-minute block. The poster presentations will have a unique time slot to avoid overlap with paper sessions.
- Symposia will be scheduled for 2-hour blocks.
 - a. The number of symposia is limited to 4.

Please submit your abstract by November 27, 2025, 9 p.m.

EST. <https://www.conftool.net/acla2026>

Program Chairs

Maria-Lourdes Lira-Gonzales, Université du Québec en Abitibi-Témiscamingue

Caroline Payant, Université du Québec à Montréal

Abstract Requirements

Paper Presentations*

Abstracts for single papers should be no longer than 250 words. Titles should be short and descriptive (Max 10 words). Please Capitalize the First Letter of Each Content Word.

Poster Presentations*

Abstracts for poster presentations should be no longer than 250 words. Titles should be short and descriptive (Max 10 words). Poster presentations are a great way to interact with ACLA members and share research in progress or preliminary results. Please Capitalize the First Letter of Each Content Word.

Abstracts for Symposia*

Abstracts for a symposium must include a general description of the symposium (300 words) as well as a description of each panel member's presentation (200 words). Titles should be short and descriptive (Max 10 words). Please Capitalize the First Letter of Each Content Word.

*In-text citations are expected, but a reference list is not.

In order to help ensure anonymity, please limit reference to authors' own publications.

Evaluation Criteria

Abstracts will be evaluated according to each of the following categories:

- appropriateness and significance of the topic and interest for the participants of ACLA;
- evidence of a theoretical framework and links to previous research;
- clearly stated research design in the case of empirical studies;
- organization and clarity.

For abstracts for symposia, in addition, proposals will be evaluated for evidence of coherence and complementarity of the papers.

Appel à communications 2026 — ACLA
Association canadienne de linguistique appliquée
25-26 mai 2026

ACLA 2026 se tiendra uniquement en présentiel

Nous avons le plaisir de vous annoncer que le congrès ACLA 2026 aura lieu à Edmonton, à L'université de l'Alberta, Campus Saint-Jean. <https://www.ualberta.ca/en/campus-saint-jean/index.html>

Le Campus Saint-Jean est la section francophone de l'Université de l'Alberta, à Edmonton. Nous nous réjouissons particulièrement de ce choix de lieu, qui permettra de donner encore plus de place à un congrès véritablement bilingue et plurilingue. En accord avec la mission de l'ACLA, notre événement continuera de promouvoir l'équité, la diversité, l'inclusion et la décolonisation.

Date limite de soumission des propositions : 27 novembre, 21 h (HNE). Comme nous ne sommes pas avec le Congrès cette année, nous bénéficions d'une plus grande flexibilité.

Appel à propositions

L'ACLA encourage vivement les propositions portant sur les langues autochtones, les langues moins enseignées et les langues minoritaires. Nous encourageons également la participation de personnes issues de minorités visibles, ethniques, sexuelles et autochtones. Seule une proposition comme premier.e auteur.rice ne sera prise en considération. Un maximum de deux présentations par personne participante ne sera accepté. Tous les noms figurant dans le programme devront être inscrits au Congrès.

- **Communications orales** : exposés de 20 minutes, suivis d'une période de questions/discussion de 10 minutes.
- **Présentations par affiche** : présentées dans un bloc de 90 minutes. Les affiches auront une plage horaire distincte pour éviter les chevauchements avec les communications orales.
- **Symposia** : prévus pour des blocs de 2 h. Le nombre de symposiums est limité à 4.

Veillez soumettre votre résumé d'ici le 27 novembre, 2025 21 h (HNE) :

<https://www.conftool.net/acla2026>

Responsables du programme

Maria-Lourdes Lira-Gonzales, Université du Québec en Abitibi-Témiscamingue
Caroline Payant, Université du Québec à Montréal

Format des propositions

Communications orales*

Les propositions pour les communications orales ne doivent pas dépasser 250 mots. Les titres doivent être courts et descriptifs (10 mots maximum). Veuillez mettre en majuscule la première lettre de chaque mot de contenu.

Communications par affiche*

Les propositions pour les communications par affiche ne doivent pas dépasser 250 mots. Les titres doivent être courts et descriptifs (10 mots maximum). Ces présentations sont un moyen excellent d'interagir avec les membres de l'ACLA et de partager des recherches en cours ou des résultats préliminaires. Veuillez mettre en majuscule la première lettre de chaque mot de contenu.

Symposium*

Les propositions pour un symposium doivent inclure une description générale du symposium (300 mots) ainsi qu'une description de la présentation de chaque intervenant ou intervenante (200 mots). Les titres doivent être courts et descriptifs (10 mots maximum). Veuillez mettre en majuscule la première lettre de chaque mot de contenu.

Afin de garantir l'anonymat, veuillez limiter les références à vos propres publications.

*Les références dans le texte sont attendues, mais une bibliographie n'est pas requise.

Critères d'évaluation

Les propositions seront évaluées selon les critères suivants :

- La pertinence et l'importance du sujet traité ainsi que l'intérêt pour l'auditoire de la conférence
- Le cadre théorique présenté et le lien avec les recherches antérieures
- La clarté du devis de recherche et de la méthodologie dans le cas d'une étude empirique
- L'organisation et la clarté

De plus, pour les propositions d'un symposium, la cohérence et le lien clair entre les propositions dans le cas d'un symposium